
Jediná služba, kterou provozuje obec, a za 
kterou si obyvatelé Rackové v letošním roce 
připlatí, je kabelová televize. Poplatky za ko-
munální odpad a stočné se podařilo udržet na 
stejné výši jako loni, avšak připojení ke kabelo-
vé televizi se zvýšilo o 500 Kč.

„Obsahem ani variabilitou nabídky nemůže-
me konkurovat internetovým televizím, a tak 
počet připojených obyvatel pozvolna klesá. 
Náklady na údržbu a provoz jsou rok od roku 
vyšší,“ vysvětlil starosta Jaroslav Kaňa. 

V současné době využívá kabelovou tele-
vizi 143 domácností. Předpokládá se, že číslo 
bude i nadále klesat. Otázkou tedy je, do kdy 
bude pro obec finančně udržitelné službu 
provozovat.

„Pokud se dostaneme někde pod 110 přípo-
jek, budeme zvažovat, jestli službu ukončíme, 
nebo ji budeme opět muset zdražit. Tím, že 
poskytujeme hlavně základní programy, nemů-
žeme konkurovat internetovým televizím, kde 
mají lidé mnohem větší výběr z televizních sta-
nic, a to i zahraničních. Mnoho uživatelů si platí  
i více internetových televizí,“ uvedl starosta.

Čím méně bude uživatelů obecní kabelové 
televize, tím vyšší budou náklady na jednu pří-
pojku. To pravděpodobně znamená, že když 
bude cena služby stoupat, lidem se nevyplatí 
ji využívat a raději si zaplatí některou z inter-
netových televizí. Všichni předpokládají, že  
v internetových televizích je budoucnost.

text: Jana Hlavinková

Budoucnost oBecní kaBelové televize 
je nejistá 

slovo starosty

Milí spoluobčané,
doufám, že jste si přes vánoční svátky 
odpočinuli a do nového roku 2022 jste 
vstoupili s novým odhodláním a opti-
mismem. Doufám, že co nejméně z vás 
poznamenal pád dodavatelů energií,  
a že jste se díky placení záloh nedostali do 
finančních problémů. 
Dívejme se však raději do budoucnos-
ti a očekávejme už konečně lepší zítřky. 
Nejbliží společenskou akcí bude tradič-
ní vodění medvěda, které se uskuteční 
v sobotu 26. února. My jsme dva roky po 
sobě z obavy okolo koronavirové pande-
mie zrušili tradiční Hanácký právo. Nyní 
máme zkušenost, že přes léto probíhá 
život relativně normálně, omezení setká-
vání se venku jsou minimální, a proto už 
jej letos po dvou letech uskutečníme. Už 
nyní probíhají přípravy, máme domluve-
nou kapelu, fotografa, zajišťujeme kostý-
my a už vymýšlíme proslovy a všímáme si 
vašich „hříchů.“ 
Věřím, že se těšíte stejně jako já. Tradice 
Hanáckýho práva trochu upadává, reali-
zuje jej mnohem méně vesnic než v minu-
lých letech, a byli bychom neradi, kdyby 
se na tuto krásnou celodenní akci zapo-
mnělo. Uskuteční se 23. července a půjde 
o největší obecní akci za poslední roky. 
Také žádáme o dotaci na dětské hřiště, 
do konce února bychom měli vědět, jestli 
jsme uspěli. Vyroste na ploše u základ-
ní školy a konečně budeme mít v centru 
obce místo setkávání a aktivního odpo-
činku pro děti i dospívající. Věřme, že bu-
deme mezi vybranými žadateli. 
Také zrealizujeme parkovací místa za 
obchodem včetně místa pro přecházení. 
Tady jsme se bohužel nevešli do žádného 
vhodného dotačního titulu, a tak akci za 
cca 5 milionů korun zrealizujeme z obec-
ního rozpočtu. Tím se posílí bezpečnost 
rodičů, dětí i všech, kteří v tomto místě 
přebíhají frekventovanou silnici. 
Přeji vám, ať si dostatečně užijete zimu 
(pokud ještě přijde) a těšíte se na jaro.

S úctou, Jaroslav Kaňa

www.rackova.cz 1/2022

Rackovský 1
2022zpravodaj

Do nového roku 2022
vám přejeme co nejméně starostí,

co nejvíce radostí,
hlavně zdraví,

je to nejcennější, jak se praví.
A na konec štěstí,

budeme vám držet pěsti. 

Ať se letos co nejvíce setkáme 
a žádné chmury nemáme.

To vám ze srdce přejí 
starosta Jaroslav Kaňa 

a zastupitelé.

Pf 2022
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u školy Bude místo pro přecházení, za oBchodem parkovací místa 

v poldru je už druhá tůňka 

Racková čeká na vydání sta-
vebního povolení, aby mohla 
zrealizovat projekt na zvýšení 
bezpečnosti chodců v centru 
obce. Na celém úseku hlavní 
cesty není žádný přechod pro 
chodce. A jelikož základní škola 
a obchod leží v těsné blízkosti, 
jedná se o nejvíce frekventova-
né místo, kde děti, dospělí i se-
nioři přebíhají silnici. Jelikož je 
hlavní cesta široká 6,5 metru, ři-
diči někdy nesundají nohu z ply-
nu a neuvědomí si, že projíždějí 
okolo místa, kde se sdružují děti 
a dospělí. 

Lidé už nebudou muset 
přebíhat hlavní silnici 

„Na začátku března chceme začít 
soutěžit dodavatele a od května do 
listopadu by měly probíhat stavební 
práce. Uděláme u školy místo pro 
přecházení, parkovací místa u ob-
chodu, rozšíří se veřejné osvětlení, 
bude nová část chodníku a budeme 
muset udělat nové přeložky vody, 
plynu a opravy kanalizace,“ vyjme-
noval práce starosta. 

Na hlavním průtahu Rackovou se 
u školy silnice kříží s místní komuni-
kací, která se větví jako příjezdové 
cesty k rodinným domům a dále 

souží jako příjezdová cesta k fotba-
lovému hřišti. Doposud je parkování 
u obchodu a u školy komplikované 
a nepřehledné. Rodiče, kteří si jedou 
vyzvednout své děti, či nakupující 
nemají kde parkovat, proto často 
stojí v křižovatce nebo přibrzdí u 
hlavní silnice. Tím, že nemají kde 
jinde zastavit, snižuje se bezpečnost 
silničního provozu. 

Proto se v těchto místech udělá 
nové místo pro přecházení. Nejde 
o klasický přechod pro chodce (ze-
bru), ale o dvě svislé čáry přes hlavní 
silnici. Rozdíl je v tom, že na přecho-
du mají přednost chodci, v místě 

pro přecházení musejí lidé počkat, 
až nic nepojede. Přednost mají tedy 
auta. 

„Původně jsme chtěli realizovat 
klasický přechod pro chodce, ale 
v  průběhu příprav stavebního po-
volení nám jej Policie ČR opakovaně 
zamítla,“ dodal starosta.

Rodiče i nakupující pohodlně 
zaparkují 

Spolu s novým místem pro pře-
cházení se upraví celá křižovatka 
hlavní silnice s vedlejšími cestami u 
obchodu a kde hřišti, kdy se upraví 
zakružovací oblouky, tak jak to po-
žaduje Policie ČR a Ředitelství silnic 
Zlínského kraje. Stávající chodník  
z dlaždic před obchodem se nahra-
dí novou větví chodníku propojující 
obchod a Guru Café. Místo toho se 
udělají zpevněné parkovací plochy 
o výměře 154 m² a chodník o rozlo-
ze 120 m². Na jižní a západní straně 
obchodu vzniknou parkovací stání 
pro návštěvníky obchodu a školy. 
Tím pádem už auta nebudou muset 
stát v křižovatce a na místní komuni-
kaci. Plochy jsou určené ke krátko-
dobému stání, aby si lidé mohli po-
hodlně nakoupit a rodiče bezpečně 
vyzvednout své děti. Neslouží jako 
parkování pro obyvatele přilehlých 
rodinných domů. 

Obci se nepodařilo získat dotaci, 
protože nebyl vypsaný žádný vhod-
ný dotační titul. Akci zafinancuje ze 
svého rozpočtu. Rozpočet zakázky 
činí cca 5 milionů korun.

V zátopovém území poldru se za 
pomocí dotací před rokem a půl vy-
budovala mokřadní tůňka. Drobné 
vodní plochy mají pro přírodu velký 
význam. Tůně mají svůj život, vzni-
kají a zanikají. „Bohužel v současné 
době spíše jen zanikají – zazemňují 
se, zarůstají, protože k přirozenému 
vzniku nových nejsou vhodné pod-
mínky jako regulované vodní toky či 
zpevněné povrchy. Proto musí po-
moci člověk. Mnohdy i prostřednic-
tvím techniky, která je obecně vní-
mána pro přírodu spíše jako hrozba,“ 
vysvětlil starosta Jaroslav Kaňa.

V tůni se hned zabydleli obojži-
velníci a tím se zvýšila biodiverzita 
území. Proto obec, když zjistila, že 
lze získat 100 % dotaci i na další tůň-
ku, neváhala.

„Na podzim loňského roku jsme 
zrealizovali další, hned vedle stávají-
cí tůňky. Dostali jsme 101 059 korun 
z Ministerstva životního prostředí 
ČR. Z obecního rozpočtu jsme ne-
museli doplácet ani korunu,“ pozna-
menal starosta Jaroslav Kaňa. 

Tůňka tak neslouží jen k zadržová-
ní vody v krajině a jako ochrana před 
velkou vodou. Zároveň poskytuje 

podmínky vhodné pro obojživelní-
ky, volní ptactvo, hmyz a také jako 

napajedlo pro zvěř.
texty: Jana Hlavinková



1 / 2022

3

elenka smetanová – mistryně evropy z  rackové 
Ve svých třinácti letech už toho 
Elenka Smetanová stihla cel-
kem dost. Loni v listopadu vy-
hrála ve francouzském Agen 
Mistrovství Evropy ve sportov-
ním aerobiku, před tím se už 
dvakrát radovala z  titulu mis-
tra České republiky. S  Elenkou  
a její maminkou Evou jsme si 
povídali o sportu, škole i o živo-
tě na vesnici. 

Zkusme to vzít od začátku. Jak 
jsi se vlastně ke sportovnímu 
aerobiku dostala?

Na aerobik mě přihlásila mamka, 
když mi mohlo být tak pět let, abych 
se trochu začala hýbat (maminka 
Eva přikyvuje). Ale i já si chtěla vy-
zkoušet různé aktivity, třeba gym-
nastiku, tady v Rackové jsem chodi-
la i na fotbalovou přípravku. Aerobik 
mě vyhovoval a začal bavit, a tak 
jsem u něj zůstala. 

A jak bys nám, kteří ten sport 
moc neznají, popsala, v čem 
sportovní aerobic spočívá?

Pokud jde o závody, tak předcvi-
čujeme dvouminutovou sestavu 
s hudebním doprovodem. V sesta-
vě se mohou objevit, podle toho, 
v  jaké kategorii se závodí, různé 
gymnastické a silové prvky, třeba 
kliky, vzpory, provazy a různé skoky. 
Důležitá je také celková choreogra-
fie, rytmus a výraz, a když se cvičí 
ve více lidech, tak synchronizace 
pohybu. 
Takže je to fyzicky dost náročné. 
Co tě na tom sportu vlastně 
baví?

Beru to spíš jako koníček, nejde ani 
tak o vítězství, baví mě aerobik i ta 
parta tam. Ráda se podílím na vytvá-
ření choreografie pro sestavu. Samo-
zřejmě tam má hlavní slovo trenérka 
(Monika Váňová), ale dává nám i pro-
stor pro naše nápady. Taky si musíme 
vybrat hudbu, na kterou budeme ten 
rok cvičit, aby se stihly připravit dresy. 
Ale s tím nám hodně pomáhají ma-
minky. Vlastně jenom maminky.

(A jak je to náročné pro maminky  
a rodiče obecně? Maminka Eva 
k  tomu říká: Elena trénuje čtyřikrát 
týdně tři až čtyři hodiny denně,  
o víkendech jsou pak většinou závody,  
o prázdninách soustředění…Takže je 

to hodně časově i jinak náročné i pro 
rodiče. Ale jsem ráda, že dělá nějaký 
sport, něco, co ji baví a pomáhá roz-
šířit obzory).

Pojďme k tvému nedávnému 
úspěchu a vítězství na 
mistrovství Evropy. V jaké 
disciplíně jsi vlastně vyhrála  
a jak jsi to prožívala?

Na mistrovství jsme se kvalifikova-
ly v  soutěži trojic společně s  Adria-
nou Vojtěškovou a Emmou Kaspřá-
kovou. Cvičíme v  kategorii kadetek 
(11 až 13 let). Vlastně to mělo být 
původně mistrovství světa, ale kvůli 
Covidu a omezení cestování mohly 
nakonec přijet jen týmy z Evropy. My 
měly připravenou sestavu na motivy 
písně Made in America od skupiny 
Cimorelli a už po prvním kole jsme 
vedly a cítila jsem, že cvičíme dobře. 

A ve finálovém kole jsme to jenom 
potvrdily. 

(A jak prožívala závody maminka: 
Naštěstí se tím moc nestresuju, jsem 
prostě ráda, že se jí zúročuje ta prá-
ce, že se dokázala překonat, když to 
zrovna nešlo. Vítězství už je jen tako-
vá třešnička na dortu).

A jak vedle toho vlastně stíháš 
školu, máš domluvený nějaký 
zvláštní režim?

Do školy ve Zlíně chodím normál-
ně každý den, akorát pak po škole 
máme tréninky až do večera. Ale ve 
škole mě to baví, hlavně matema-
tika a angličtina, a docela mi to jde.  
A stejně bych se asi odpoledne neu- 
čila, i kdyby neměla trénink. (Učí se 
dobře, má samé jedničky, podotýká 
Eva). 

Takže by si sportovní aerobik 
doporučila i jiným děvčatům?

Klidně bych ho doporučila i klu-
kům, i u nás jich pár cvičí. Doporučila 
bych to všem, kteří chtějí zkusit něco 
nového.

Díky závodům se podíváš na 
různá místa v Česku i jinde, 
změnilo se něco ve tvém 
pohledu na Rackovou?

Vždycky jsem měla radši vesnici 
než město. A v  Rackové je zkrátka 
dobře.                            text: Karel Vrána

Elena Smetanová (13) v  roce 
2021 vyhrála Mistrovství Evropy 
ve sportovním aerobiku v katego-
rii trojic, ve stejném roce zvítězila 
na Mistrovství České republiky 
v  kategorii trojic a performance. 
Elenka trénuje v  klubu MV Team 
UTB u Moniky Váňové a navštěvu-
je ZŠ Kvítkovou ve Zlíně.

Elenka na Mistrovství ČR.

S Českou vlajkou na mistrovství Evropy. Elenka na mistrovství Evropy s vlajkou Rackové.
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pokud oBec dostane dotaci, Bude do podzimu u školy nové dětské hřiště 

poplatky 2022

Když se Rackové podaří získat 
dotaci, bude v blízkosti základní 
školy nové dětské hřiště. Obec tak 
reagovala na přání rodičů a dětí, 
aby v centru byla plocha, kde mů-
žou aktivně trávit volný čas. Proto 
jsou na hřišti naplánované herní 
prvky jak pro nejmenší děti, tak pro 
školáky i dospívající. 

„Čekáme na vyjádření, jestli jsme 
uspěli s žádostí o dotaci v rámci 
programu Podpora obnovy a roz-
voje venkova na Ministerstvu pro 
místní rozvoj ČR. Pokud ano, hned 
zahájíme výběrové řízení na doda-
vatele a v co nejbližším možném 
termínu investici zrealizujeme. 
Když neuspějeme, budeme muset 

zvážit, jestli investujeme peníze 
z obecního rozpočtu, nebo jestli 
počkáme do zimy a o dotaci požá-
dáme znovu,“ řekl starosta Jaroslav 
Kaňa.

Hřiště má být na obecním po-
zemku o rozloze 260 m2. Bude zde 
7 herních prvků pro malé i velké 
a celá plocha bude oplocená. Ve-
dení obce spolu s projektantem 
vytipovalo, že na hřišti bude lano-
vá pyramida do výšky 4 metrů, ře-
tězová houpačka ve tvaru hnízda, 
pružinové houpadlo, kovový lezec-
ký osmiúhelník se skluzavkou, prů-
lezka housenka, kovová vahadlová 
čtyřhoupačka a skákací trampolína.  

„V centru obce skutečně chybí 

místo, kde by si děti mohly aktivně 
hrát a rodiče by se o ně nemuseli 
bát. Zároveň podpoříme zdravý ži-
votní styl a přirozený pohyb. Také 

se vytvoří další místo pro setkávání 
se, socializaci a navazování mezilid-
ských vztahů,“ upřesnil starosta.

text: Jana Hlavinková

                Poplatky 2022                                         
Odpad                  650 Kč/osoba s trvalým pobytem 
Stejnou částku zaplatí také fyzická osoba, která v katastru obce vlastní stavbu, kde není hlášena žádná osoba k trvalému pobytu. 
Třetí a další dítě do 15 let žijící ve společné domácnosti neplatí. 

Odpad (ročník narození 2017-2021)       300 Kč/osoba s trvalým pobytem 

Děti narozené v roce 2022 – neplatí. 

Poplatek za psa          200 Kč/1 pes     
Upozorňujeme na povinnost přihlásit a zaplatit každého psa staršího tří měsíců! Nutné je nahlásit i úmrtí psa pro vyřazení z evidence.  

 
Poplatek za kabelovou televizi   2 300 Kč/1 přípojka 

 
Stočné            350 Kč/1 osoba  (dle uzavřených smluv) 
Stočné mají povinnost platit osoby žijící v rodinném domě, nemusí mít v příslušném domě trvalé bydliště.  
Stejnou částku zaplatí také fyzická osoba, která v katastru obce vlastní stavbu, kde není hlášena žádná osoba k trvalému pobytu. 
 
Poplatky je možné hradit od 1.2.2022 v hotovosti na obecním úřadě nebo bezhotovostně (upřednostňujeme) na účet obce                        
č. ú. 1400367359/0800, variabilní symbol 2022 + číslo popisné, do poznámky pro příjemce uveďte prosím jméno a příjmení 
plátce. 
V případě nejasností s výší poplatků volejte tel. 605 753 523, 577 911 582 ( po, út, čt do 15 hodin, st do 17 hodin) nebo 
zašlete dotaz na mail: ou@rackova.cz.  
Na základě správně provedené platby bude doručena známka na popelnici do vaší poštovní schránky, při bezhotovostní 
platbě zašlete mailem požadavek na počet známek. 

Splatnost poplatků: do 31. 3. 2022 
Poplatky se vybírají na základě Obecně závazné vyhlášky č. 2/2021 a č. 2/2020 a dle Usnesení č .9/21/Z(bod 9,11). 
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vítání oBčánků Bylo tentokrát komornější 

pohyBy oByvatelstva za rok 2021

koledníci se po roční pauze vydali vyBírat peníze pro tříkrálovou 
sBírku 
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Poplatky je možné hradit od 1.2.2022 v hotovosti na obecním úřadě nebo bezhotovostně (upřednostňujeme) na účet obce                        
č. ú. 1400367359/0800, variabilní symbol 2022 + číslo popisné, do poznámky pro příjemce uveďte prosím jméno a příjmení 
plátce. 
V případě nejasností s výší poplatků volejte tel. 605 753 523, 577 911 582 ( po, út, čt do 15 hodin, st do 17 hodin) nebo 
zašlete dotaz na mail: ou@rackova.cz.  
Na základě správně provedené platby bude doručena známka na popelnici do vaší poštovní schránky, při bezhotovostní 
platbě zašlete mailem požadavek na počet známek. 

Splatnost poplatků: do 31. 3. 2022 
Poplatky se vybírají na základě Obecně závazné vyhlášky č. 2/2021 a č. 2/2020 a dle Usnesení č .9/21/Z(bod 9,11). 

Dění okolo epidemie významně 
poznamenalo akce, které se tradič-
ně pořádají každý rok. Například loni 
se nemohla konat tradiční Tříkrálová 
sbírka tak, jak jsou obyvatelé zvyklí. 
Kasičky se umístily na obecní úřad 
a do obchodu, a kdo chtěl, mohl 
přispět. To se však podepsalo i na 
výši vybraných peněz, částka byla 
mnohem nižší, než v těch předchá-
zejících. 

Zato letos už koledníci obchá-
zeli obec a vybralo se rekordních 
33 905 Kč. Rozdělili se do tří skupi-

nek, jejichž vedoucí byly Marcela 
Klimková, Monika Juráňová a Pavla 
Matušková. Samy oslovily a vybraly 
děti, které jim pomohly koledovat. 
Obcházeli dům od domu a místní je 
vítali s nadšením. 

„Děkuji všem malým i velkým ko-
ledníkům, kteří se ochotně a dob-
rovolně zhostili tohoto úkolu. I díky 
nim jsme vybrali dost peněz, které 
jsme předali zástupcům Charity Ho-
lešov. Také děkuji všem, kteří přispěli 
jakoukoliv částkou,“ poděkoval sta-
rosta Jaroslav Kaňa.

Na předposledním vítání nově 
narozených občánků se jich sešlo 
hned 12. To proto, že se slavnostní 
akt nekonal rok a půl. Další vítání se 
uskutečnilo o tři a půl měsíce pozdě-
ji, 21. listopadu a tentokrát starosta 
Jaroslav Kaňa do života přivítal 2 děti. 
Sárinku Jurčovou a Filípka Potměšila. 
Obě dvě děti se narodily v letních 
měsících loňského roku. 

Vítání proběhlo na obecním úřadě 
individuálně, to znamená pro každou 
rodinu zvlášť. Akce byla tím pádem 
tentokrát komornější a v menším 
rozsahu. Děti z mateřské školy se to-
tiž nemohly kvůli karanténě zúčastnit, 
zazpívat písničky a přednést básničky. 

I tak listopadové vítání proběhlo  
v přátelské rodinné atmosféře. S no-
vorozenci přišli nejen rodiče, ale i širší 
rodina. 

Starosta děti uvítal do života a po-
přál rodičům, aby jejich děti byly zdra-
vé, šťastné a spokojené a zároveň, aby 
měli při výchově spoustu trpělivosti  
a dali svým potomkům bezpečný do-
mov plný lásky. Poté se rodiče pode-
psali do pamětní knihy, připili si se sta-
rostou a příbuznými na zdraví svých 
dětí a vyfotili se u kolébky. Obec také 
pro rodiče a děti přichystala dárek. 

Po slavnostním uvítání se rodiny 
rozešly do svých domovů.

texty: Jana Hlavinková

Rok 2021

počet narozených:  8

počet zemřelých:  4

počet přistěhovaných:  18

počet odstěhovaných:  21

počet obyvatel k 31. 12. 2021:  870

NEJČASTěJší PříJMENí V obCi k 31. 12. 2021: 

příjmení počet obyvatel dané příjmení 
 (změna za rok 2021)

Juráň/Juráňová 27 (-2)
Cholasta/Cholastová 19 (0)
Vajda/Vajdová 18 (0)
Hubík/Hubíková 16 (0)
Matuška/Matušková 16 (0)
Adamík/Adamíková 15 (-2)
Janál/Janálová 14 (0)
Zívalík/Zívalíková 13 (-2)
Doležel/Doleželová 12 (-1)
Gába/Gábová 12 (0)
Kaňa/Kaňová 12 (-2)
Paštěka/Paštěková 12 (-1)
Zaoral/Zaoralová 12 (-2)

Jestli se něco stále mění, tak jsou to počty obyvatel. Přibývá jich přiroze-
ným způsobem (narození), stejně jako ubývá (úmrtím). Mezitím se někdo 
přistěhuje či odstěhuje, a tím se statistiky každoročně trochu mění. Co se 
týče Covidu-19, který se šířil v roce 2020 i 2021, ten se na úbytku obyva-
tel naštěstí výrazněji neprojevil. 

Rok 2020

počet narozených:  13

počet zemřelých:  7

počet přistěhovaných:  18

počet odstěhovaných:  6 

počet obyvatel k 31. 12. 2020:  869
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stát přichystal po krachu energetických společností finanční pomoc 

kvůli pandemii museli Být hasiči častěji u stolu, než v terénu

kotlíkové dotace v roce 2022 Budou pro domácnosti s nižšími příjmy 

V souvislosti s krachem doda-
vatele energií, společnosti bo-
hemia Energy a dalších drob-
ných poskytovatelů, se až 20 % 
obyvatel České republiky ocit-
lo v nouzi. Stalo se tak několi-
kanásobným nárůstem záloh 
za energie, kdy se pro některé 
domácnosti můžou nové výše 
záloh pohybovat v rozmezí 10–
20 000 korun. 

To samozřejmě málokdo dokáže 
splácet a například senior, který 
žije sám v rodinném domě, nebo 
maminka samoživitelka s dětmi, 
nemají šanci zálohy platit. Proto 
Ministerstvo práce a sociálních 
věcí ČR připravilo s pomocí úřadů 
práce podporu pro obyvatele, jež 
se kvůli nárůstům záloh za energie 
dostali do finanční nouze. Mohou 
využít následující možnosti pod-
pory:

• Mimořádná okamžitá pomoc 
(MoP)

Jde o jednorázovou finanční 
dávku ze systému pomoci v hmot-
né nouzi (podrobnosti naleznete 

v přiloženém letáku). Pokud jste 
například zaplatili za zálohy na 
energie tolik, že už vám nezbývá 
na nájem, obědy pro děti, zimní 
oblečení či nákup potravin, máte 
na okamžitou pomoc nárok. 

• Mimořádná okamžitá pomoc 
– dodavatel poslední instance 
(DPi)

Je určená pro uživatele, kterým 
byly při konečném vyúčtování 
energií u DPI vyměřeny vysoké 
nedoplatky v takové výši, kterou 
nejsou schopni z vlastních finanč-
ních prostředků zaplatit, a případ-
ná úhrada by je dostala do hmot-
né nouze. 

• Příspěvek na bydlení
O dávku můžou zažádat rodiny 

i jednotlivci, kteří vlivem nárůstu 
cen za energie vydají více jak 

30 % svých měsíčních příjmů za 
náklady na bydlení. 

Podrobnější informace nalez-
nete na https://www.mpsv.cz/
pomoc-pri-rustu-cen-energii.

o podporu na výměnu kotle 
na pevná paliva 1. a 2. emis-
ní třídy můžou žádat domác-
nosti s čistým příjmem, který 
nepřekročil v roce 2020 limit 
170 900 korun (14 242 kč na 
osobu za měsíc). Započítány 
budou jen běžné příjmy za 
rok 2020 – zdanitelné příjmy, 
důchody a vybrané typy dá-
vek. Domácnosti, kde žijí jen 
důchodci se starobním důcho-
dem nebo invalidním důcho-

dem 3. stupně, mají na dotace 
nárok automaticky. U nezleti-
lých dětí a studentů do 26 let 
žijící ve společné domácnosti  
s žadatelem se počítá nulový 
příjem. Žadatel musí být vlast-
níkem nebo spoluvlastníkem 
nemovitosti, tedy rodinného 
nebo bytového domu, bytové 
jednotky nebo trvale obývané-
ho rekreačního objektu. Podpo-
ra bude poskytována na insta-
lace realizované od 1. 1. 2021 

ve výši 95 % ze způsobilých vý-
dajů do maximální výše dotace.
od října loňského roku probíhá 
na krajském úřadě Zlínského 
kraje příjem dotazníkových 
formulářů, takzvaných předžá-
dostí. Ukončení příjmu dotazní-
kovým formulářů (předžádostí) 
bude do července 2022.  

Dotazy můžete zaslat emailem: 
kotliky@kr-zlinsky.cz nebo telefo-
nicky: 577 043 411 (provoz kotlí-
kové linky v úředních hodinách). 

S žádostí o pomoc s vyplněním 
předžádosti se můžete obrátit také 
na paní Ing. Blanku Hložkovou tel. 
577 630 130, email BlankaHosko-
va@zlin.eu. Podrobné informa-
ce jsou obsaženy na webových 
stránkách Ministerstva životního 
prostředí ČR www.mžp v tisko-
vých zprávách: 1) Kotlíkové dotace 
budou pokračovat do zákazu pro-
vozu starých kotlů v roce 2022, 2) 
Minimanuál na kotlíkové dotace 
2021–2022.

Začátek loňského roku se u Jed-
notky sboru dobrovolných hasi-
čů obce Racková nesl v pravidel-
né údržbě techniky a výstroje 
členů. Jednotka spadá do kate-
gorie JPo iii/1. k výjezdu jí slou-
ží cisternové vozidlo CAS 32 na 
podvozku Tatra 815 a dopravní 

vozidlo Ford Tranzit.
V dubnu proběhl výcvik nosite-
lů dýchací techniky a ve stanici 
Hasičského záchranného sboru 
Zlínského kraje se provedla kon-
trola nosičů, dezinfekce masek  
a všechny tlakové láhve se napl-
nily vzduchem. 

Probíhající pandemie nedovolova-
la činnost tak, jako tomu bylo dříve. 
Proto i odborná příprava probíhala 
u počítačů, včetně závěrečných tes-
tů. Po pětiletém cyklu bylo potře-
ba obnovit odbornou způsobilost  
u velitele jednotky, velitelů družstev 
a strojníků.

Jednotka také chtěla zahájit pří-
pravu na každoroční zaměstnání 
jednotek, které se konává ve stanici 
ve Zlíně. Probíhající pandemie však 
všechny podobné akce zastavila již 
v  minulém roce. Spoustu zažitých 
věcí bylo třeba změnit a přizpůsobit 
situaci. Takže vše zůstalo jen o účasti 
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fotBalisté z mladší přípravky v zimě trénují v žeranovicích 
Podzimní část sezony jsme zaháji-

li ihned po skončení té jarní, jelikož 
jsme se snažili nahradit vynechané 
tréninky z doby lockdownu, kdy 
jsme se nemohli scházet. Přes letní 
prázdniny jsme trénovali jednou 
týdně a účast byla slušná i přes pro-
bíhající dovolené. Rozloučili jsme se 
s hráči ročníků 2012 (5 hráčů), kteří 

přešli do kategorie starší přípravky 
týmu Žeranovic, kde je dále povede 
místní trenér Karel Klímek. 

Odehráli jsme přes prázdniny   
přátelské zápasy a přátelský turnaj  
v Provodově, kde jsme se umístili na 
slušném šestém místě z deseti týmů 
i díky Ondrovi Hubíkovi, který nastří-
lel 22 gólů.

Na začátku školního roku jsme 
opět uspořádali nábor do fotbalové 
školičky, bohužel se nám přihlásily 
jen dvě děti a z naší obce jen jedno. 
To vyústilo v to, že kategorii fotba-
lové  školičky (děti 5–6 let) jsme po 
několika letech pro nezájem vůbec 
neotevřeli. Pokračujeme tedy   jen  
s jednou kategorií mladší přípravka 
(děti 7–9 let).

Do našeho klubu dojíždí děti  
i z okolních vesnic, a to z Lechotic, 
Žeranovic,  Machové a Sazovic, které 
tvoří větší polovinu oddílu z 21 dětí. 

Od září nám začaly tréninky 2x 
týdně a zároveň i mistrovské turna-
je, které se konají v Rackové, Myslo-
čovicích, Žlutavě a Provodově. Tyto 
turnaje probíhaly každé dva týd-
ny. Pro naše hráče jsme objednali  
a zakoupili kompletní teplákové 
soupravy značky Joma. Od listopadu 
jsme opět museli hledat tréninkový 
azyl po okolí. Jelikož nemáme mož-
nost trénovat v domácím prostředí, 
domluvili jsme se v sousedním klu-

bu Žeranovic, kde nám vyšli vstříc  
a pronajímáme si venkovní osvět-
lené hřiště s umělým povrchem 1x 
týdně po celé zimní období. 

Účast na zimních trénincích je 
solidní a pohyb na čerstvém vzdu-
chu je pro děti zdravý.

Bohužel pandemická situace se 
opět začíná vyvíjet v neprospěch 
konání  zimních halových  turnajů, 
které se ruší.

text: Jiří Hubík

menšího počtu členů jednotky a ná-
sledné údržby a kontroly používané 
výstroje a výzbroje.

Výjezdy byly loni jen 2
Předešlé roky bylo k  požárům či 

technickým zásahům více než deset 
výjezdů ročně. Loňský rok na ně byl 
poněkud skoupý. K prvnímu došlo až 
ve středu 19. května, kdy nás operač-
ní důstojník hasičského záchranného 
sboru vyslal do chatové oblasti Mlad-
cová, kde došlo k požáru chaty a ke 
zranění majitele, který se snažil požár 
sám uhasit.

K  dalšímu výjezdu jsme vyra-
zili v  pátek 18. června, kdy se od  
18 hodin konalo v  obci Mysločovi-
ce taktické cvičení jednotek našeho 
okrsku. Cvičení prověřuje činnost  

a akceschopnost vybraných jedno-
tek požární ochrany. Dále prověřuje 
dojezdové časy jednotek sborů obcí 
z místa své dislokace a znalost taktic-
kých postupů.

V úterý 27. července se konal v po-
řadí druhý výcvik nositelů dýchací 
techniky naší jednotky. Po vydýchání 
láhví jsme je převezli do stanice HZS, 
kde se vydezinfikovali včetně masek 
a následně se naplnily vzduchem. 

Hasiči přijeli i do školy
Ve čtvrtek 16. září se po předešlé 

dohodě s paní ředitelkou místní zá-
kladní školy konala akce pro všechny 
školáky. Dětem jsme přiblížili prá-
ce jednotky dobrovolných hasičů  
a předvedli požární techniku. Třída 
nejstarších žáků si mohla vyzkou-

šet, jak probíhá záchrana zraněného  
a její resuscitace. Určitě největší zá-
jem vzbudila prohlídka zásahového 
vozidla Tatra. Dětem jsme v průběhu 
ukázky položili několik otázek a vy-
zkoušeli jejich pozornost. Nikdo ne-
vyrušoval a každý pozorně sledoval 
ukázky a výklad velitele jednotky.

V neděli 19. září se před polednem 
sešlo šest členů jednotky, aby před 
vrata zbrojnice vystavili techniku,  
a úderem 12 hodiny proběhla pieta 
za zemřelé hasiče, kteří zahynuli při 

výbuchu plynu v domě v Koryča-
nech. 

V  úterý 2. listopadu se konal dal-
ší výcvik nositelů dýchací techniky. 
Po jejich vydýchání se opět naplnily 
vzduchem a souběžně s  výcvikem 
se provedla další kontrola výzbroje  
a výstroje a zazimovali jsme techniku. 

Letošní rok, nepřinesl pro naši 
obec žádné materiální škody od po-
žárů či vlivem přírodních jevů, jako 
je velká voda či vítr.

text: Jana Hlavinková
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na soutěžích se hasičům daří, chtějí navázat na úspěšnou sezonu 
V  minulém roce reprezentova-
la na soutěžích náš sbor cel-
kem tři družstva. Nově sestave-
né družstvo dorostenek, které 
se zúčastnilo všech soutěží ve 
zkráceném ročníku Zlínské ligy 
požárního sportu. A dále dvě 
družstva mladých hasičů – 
mladší a starší žáci. Žákům 
byly zrušeny ligové soutěže, 
tak jsme se po prázdninách zú-
častnili jen několika samostat-
ných pohárových soutěží v po-
žárním útoku. Nejvíce se nám 
dařilo na soutěži v Rusavě, kde 
mladší žáci vyhráli a starší byli 
třetí. Za zmínku stojí ještě také 
první místo starších žáků v ne-
daleké Machové. 

Trénovali jsme na soutěže Hry 
Plamen 

Od začátku září jsme se pilně 
věnovali přípravě na podzimní 
kolo Hry Plamen, kde se soutěží ve 
dvou disciplínách. V závodu požár-
nické všestrannosti (ZPV), který se 
skládá z  několika kilometrů dlou-
hého běhu doplněného o stanovi-
ště, kde se plnily úkoly. Mezi ně pa-
tří střelba ze vzduchovky, základy 
topografie, uzlování, základy první 
pomoci, požární ochrana a pře-
konání překážky po vodorovném 
laně. Druhou disciplínou je z  hle-
diska tréninku a provedení jedna 
z nejnáročnějších technických dis-
ciplín a tou je Požární útok s pře-
kážkami CTIF (PÚ CTIF). Zde soutě-
ží za každé družstvo devět členů, 
kteří se po odstartování rozběh-
nou a překonávají řadu překážek či 
úkolů (např. přeskok příkopu, pře-

konání příčné překážky, tunel, láv-
ka, nástřik potřebného množství 
vody pomocí džberových stříka-
ček, uvázání uzlů apod.). Tréninky 
probíhaly na místním fotbalovém 
hřišti, kde jsme si připravili jednot-
livé úseky tak, aby co nejvíce od-
povídaly realitě, a aby naši mladí 
hasiči byli co nejlépe na soutěž 
připraveni. Velký důraz byl kladen 
na kvalitu střelby ze vzduchovky, 
kde se dá hodně získat, ale také 
ztratit. Někteří mladí hasiči se na 
tréninku potkali se vzduchovkou 
poprvé a bylo nutné jim vysvětlit 
základní principy střelby. 

Soustředění bylo na fotbalo-
vém hřišti

Tréninkové úsilí vyvrcholilo 
dvoudenním soustředěním, kte-
ré se z  důvodu koronavirových 
opatření uskutečnilo opět v areálu 
fotbalového hřiště TJ Sokol Racko-
vá. Počasí nám po oba dny přálo 
a mohli jsme tak dobře natréno-
vat obě disciplíny. Zpestřením 
pro děti bylo přespání v  hasičské 
zbrojnici s  večerním opékáním 
špekáčků.

Mladší žáci zopakovali loňské 
vítězství 

Samotná soutěž se konala dru-
hou říjnovou sobotu ve Štítné nad 
Vláří, kde se sjela družstva mla-
dých hasičů z  celého okresu Zlín.  
I přes nemalou absenci se nám na-
konec podařilo poskládat družstva 
v obou kategoriích (mladší a starší 
žáci). V  ZPV jsme na start v  každé 
z  kategorií postavili dvě pětičlen-
né hlídky. Jednu jako hlavní, která 

šla na body a druhou záložní, která 
pomyslně kryla hlavním hlídkám 
záda. A jak se našim družstvům 
v  nabité konkurenci vedlo? Mlad-
ší žáci, především díky vynikají-
cí střelbě (pouze 2 trestné body  
z 15 střel – nejlepší výsledek celé-
ho závodu, včetně družstev star-
ších žáků), obhájili loňské vítězství. 
Hlídka „B“ skončila při své premié-
ře na moc pěkném 4. místě. Starší 
žáci po výborném výkonu skončili 
na 2. místě z 32 klasifikovaných hlí-
dek na startu, kdy nestačili jen na 
mnohem zkušenější Štípu. 

Chceme navázat na podzimní 
úspěchy 

V PÚ CTIF se podařilo našemu 
družstvu mladších žáků skončit 
na krásném 3. místě a družstvo 
starších žáků vybojovalo solidní 
5. místo, kdy naše družstvo troš-
ku srazilo překonávání překážek 
a překroucené hadice. Celkově 
si naše družstva stojí v  kategorii 
mladší žáci na průběžném 2. místě 
za vedoucími Zádveřicemi a v ka-
tegorii starší žáci nám patří prů-

běžné 3. místo za vedoucí Štípou  
a druhými Zádveřicemi. Hra Pla-
men pokračuje na jaře dalšími čtyř-
mi disciplínami (štafeta CTIF, štafeta 
4 x 60 m, štafeta dvojic a požární 
útok), tak všichni doufáme, že naše 
týmy navážou na perfektní výsled-
ky z  podzimu 2021 a že promluví 
významným způsobem do koneč-
ného umístění v rámci okresu Zlín.

Dorostenky závodily poprvé, 
celkově jsou 3. 

Naše dorostenky sbíraly zku-
šenosti každým dalším závodem, 
kterého se zúčastnily. A nakonec 
se jim po dramatickém závěru po-
dařilo získat krásné 3. místo v cel-
kovém hodnocení Zlínské ligy po-
žárního sportu. Z  deseti ligových 
soutěží skončily šestkrát na pódi-
ovém umístění, jednou dokonce 
na příčce nejvyšší, a jen dvakrát 
svůj pokus nedokončily. A jak říká 
jejich trenérka: „nevadí – hlavně, 
že se nikdo nezranil“. To, že je to 
opravdu baví, a že jsou dobrá par-
ta, potvrzují trénováním techniky 
„na sucho“ i po skončení sezóny 
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lampiónový průvod provázela saxana
Naše Radostné sdružení se tak 
jako mnoho spolků a organizací 
již po dva roky potýká s  otáz-
kou zorganizovat či nechat být? 
Covidová doba nám zkrátka 
nepřeje. Naše sdružení jsme za-
kládali proto, aby alespoň pár-
krát do roka vykouzlilo úsměv 
na tvářích našich dětí, kamará-
dů, sousedů, spoluobčanů. Aby 
alespoň na chvíli zapomněli na 
těžkosti dnešní uspěchané doby  
a strávili čas pospolu, pobavili se  
a třeba i navázali nová přá-
telství. S  těžkým srdcem jsme 
po dva roky rušili akci za akcí  
a nejvíce nás mrzela zrušená to-
lik oblíbená silvestrovská před-
stavení. Tentokrát se zdálo, že 
by se tradiční lampiónový prů-
vod mohlo podařit zorganizovat 
i v  rámci všech doporučených 
protiopatření a restrikcí. byli 
jsme rádi, že se naše RADoSTNÉ 
sdružení mohlo po nekonečné 
době opět společensky nadech-
nout. 

Hrály nám písničky z pohádek 
Pomaloučku jsme se všichni za-

čali scházet před pátou hodinou  
u Obecního úřadu. Naše nevyřčené 
prosby, aby počasí vydrželo, byly vy-
slyšeny, a tak jsme přivítali početný 
zástup dětí v  kostýmech s  lampi-
óny, světýlky a lucerničkami, které 
doprovázeli dobře naladění rodiče 
s  náhradními baterkami, svíčkami  
a sirkami v kapsách. Úderem páté 
se celý průvod vydal na procházku 
obcí. A protože nám obecní roz-
hlas vyhrával písničky z pohádek, 
šlo se nám opravdu zvesela. Další 
a další lidé se přidávali cestou. Jak-
mile jsme dorazili na hřiště, dospě-
láci se zahřáli výborným svařeným 
vínem, děti čajem a něco malého 
k  snědku bylo také pro všechny 
připraveno. Saxana vyhlásila soutěž 
o nejlepšího tanečníka a tanečnici, 
a že těch tanečníků bylo, RADOST 
pohledět. Pro děti byla také při-
pravena stezka odvahy, a ty nej-
statečnější šly dokonce samotné.  
O půl sedmé se pak všichni utišili, děti 

si našly maminky, maminky tatínky  
a bylo krásné vidět, kdo k sobě patří, 
kdo se drží za ruce, kdo chce kouzel-
ný okamžik prožít v přítomnosti toho, 
koho má rád. Světla pohasla, hudba 
začala hrát a první světla rozzářila ob-
lohu. Barevný ohňostroj byl krásnou 
tečkou za pěkným dnem. Všichni, 
kdo pak ještě zůstali a „besedovali“, 
měli úsměv na tváři a mně připada-
lo, že je všechno v  pořádku, že tak 
to má být. Život nesvázaný pravidly 

se opět na malinkou chvilku vrátil  
a mně se zastesklo, že opravdu je-
nom na malinkou chvilku. 

Děkujeme vám za společné 
chvíle 

Moc děkuji všem, kteří přiložili 
ruku k  dílu a pomohli průvod zor-
ganizovat. Děkujeme obci Racková  
a Dagmarce Vajdové za finanční 
podporu. Děkuji rackovské mlá-
deži, že vzorně korigovali tempo 

průvodu, aby stíhali i ti nejmenší. 
Děkuji rackovským děvčatům za 
improvizované taneční vystoupení 
– bylo krásné. Děkuji všem, kteří se 
zúčastnili a podpořili naše sdružení 
a užili si jednu z  posledních spole-
čenských akcí roku 2021. Kéž je ná-
sledují rok plný RADOSTNÝCH chvil 
s blízkými, kéž nás všechny zastihne 
ve zdraví, kéž nám hvězdy přejí a my 
se mohli potkávat častěji.

S přáním všeho dobrého  
za RADOSTNÉ sdružení  

Marcela Klimková

na hřišti a v zimním období v ha-
sičské zbrojnici. V letošní sezoně je 
v  plánu se posunout výsledkově 
zase o něco více a také nakouk-
nout do kategorie žen. 

SDH Racková měla své zastoupe-
ní také v  kategorii dorostenci, kde 
jsme již před několika lety vytvořili 
společné družstvo s  SDH Tečovice 
nesoucí název RACTEČ. Toto druž-
stvo si postupně vypracovalo velmi 
dobré renomé s tím, že kamkoliv při-
jede, tak je kandidátem na vítězství. 
A toto také v sezoně 2021 potvrdili 

a po loňském smolném celkovém  
2. místě se jim podařilo Zlínskou 
ligu ovládnout. A byť to bylo na-
pínavé do posledního závodu, tak 
měli ve velké konkurenci skvostnou 
bilanci, když zvítězili v polovině zá-
vodů a jsou také držiteli nejlepšího 
času.

Sbíráme železo i pořádáme 
akce 

Naše činnost není jenom o sou-
těžení. První říjnovou sobotu jsme 
provedli v obci sběr starého železa 

a vysloužilých elektrospotřebičů. 
V  listopadu potom proběhla vý-
roční valná hromada, která byla 
omezena opatřeními bránícími 
šíření nákazy koronaviru. Z  toho-
to důvodu se bohužel nekonala 
tradiční Kateřinská zábava, která 
vždy následuje po valné hromadě. 
Poslední pondělí v  loňském roce 
jsme uspořádali povánoční výšlap 
do okolní přírody. Cílem byly Že-
ranovské rybníky. Za takřka ideál-
ního zimního počasí se této akce 
zúčastnil velký počet spokojených 

obyvatel. Doufáme, že se situace 
vrátí do normálu a budeme moci 
konečně všechny plánované akce 
uspořádat.

text: Michal Staňek

V letošním roce chystáme: 

26. 2. – Vodění medvěda

30. 4.  – Zájezd na Svatý Hostýn

8. 5.  – oslavy svatého Floriána

29. 5.  – Pohárovou soutěž

23. 7.  – Starý hanácký právo
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ve škole táhneme za jeden provaz
Ve škole tráví žáci značnou část 

dne, takže je pro ně důležité, aby jim 
tam bylo dobře, aby spolu uměli vy-
cházet, učili se vzájemnému respek-
tu a spolupráci. Proto jsme hned  
v září pro žáky připravili projektový 
den „Táhneme za jeden provaz,“ je-
hož cílem bylo pomocí her podpořit 
vztahy napříč školním kolektivem. 
Protože jsme ke společným aktivi-

tám potřebovali více místa, využili 
jsme sál kulturního domu a hřiště. 

Všichni ze sebe vydali to nejlepší, 
co mohli. Ať už šlo o největší špage-
tovou stavbu, o dopravení míčku 
potrubím na co největší vzdálenost, 
o společné podbíhání pod točícím 
lanem a další hry. Ve všech aktivi-
tách si děti ověřily, že ke společné-
mu cíli mohou dojít jedině tehdy, 

když se každý zapojí podle svých sil 
a schopností a bude myslet víc na 
tým než na sebe. 

Projektový den ukázal, že když  
o něco jde, dokáží naše děti táhnout 
za jeden provaz. Najednou nehraje 

roli, kdo má kolik let, kdo je holka  
a kdo kluk. Držíme spolu a pomáhá-
me jeden druhému. A tuto potřeb-
nou schopnost se budeme snažit 
udržet a dále ji rozvíjet.

text: Zdislava Dvořáková
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za strašidlo s životopisem děti vyhrály 1. místo
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Věříte na strašidla? Že ne? Tak 
to možná změníte názor. My 
ve škole totiž o jednom straši-
dle moc dobře víme a dokonce 
máme k  dispozici i jeho po-
drobný životopis.

Tohle dost hrůzostrašně vypa-
dající strašidlo se zjevuje každých 

50 let a pokud se mu dostane pod 
ruku nějaký mladý chlapec, smrti 
neunikne. Zachránit se může jedi-
ně tím, že překoná strach a straši-
dlo obejme. Jedině tak obměkčí 

jeho zatvrzelé srdce, které po dlou-
hou dobu trpělo starou křivdou.  

Ale teď už s  pravdou ven. Celý  
tento příběh si vymysleli a strašidlo 
samotné vyrobili žáci ze 4. a 5. třídy 

v  rámci soutěže, kterou v  říjnu vy-
hlásil Dům dětí a mládeže Astra Zlín.  
A o tom, že se jim strašidlo náramně 
povedlo, svědčí i to, že se stalo inter-
netovou hvězdou a naše děti získaly 
v okresní soutěži 1. místo. Blahopře-
jeme!         text: Zdislava Dvořáková

Obec Racková  
vás všechny srdečně zve na 

StaRý hanácký pRávO,
které se bude vykonávat 23. července.

Hned ráno si chasa přijde 
před obecní úřad 

pro starostu Jaroslava Kaňu, 
který jim na jeden den propůjčí právo řídit 

obec a starat se o pořádek. Chasa bude spolu 
s rychtářem a zvoleným výborem obcházet 

stavení od stavení a sčítat místním 
obyvatelům hříchy. Ti se mohou vyplatit 

buď penězi, nebo tím, co dům dal.

chasu bude 
provázet krojovaný průvod 
a dechová kapela ZdounečanKa.
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